
 
Zápis ze zasedání Akademického senátu   

Teologické fakulty Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích ze dne 4. 3. 2009 
 

 
Přítomni (bez titulů): Bauman P., Kaplánek M., Mackerle A., Varhaníková L., Vránová S., 

Všetula L., Žlábková I.  

Omluveni (bez titulů): Křišťan A., Weis M.  

Za svou nepřítomnost se omluvil i Machula T.  
 

 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ: 
 

1) Schválení programu zasedání   
Zasedání vedla místopředsedkyně L. Varhaníková. Program zasedání byl schválen podle 

návrhu zaslaného v pozvánce bez připomínek. L. Varhaníková a P. Bauman se přihlásili, že 
mají náměty do bodu 7 – různé.  
 

2) Ukončení členství Mgr. Martiny Pavelkové a přivítání nové členky AS TF JU 
Světlany Vránové (roz. Melkusové). 
AS TF JU přivítal svou novou členku, Světlanu Vránovou.  
 

3) Projednání a schválení návrhu nové verze Disciplinárního řádu (DŘ) pro studenty 
Teologické fakulty Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích. 
A. Mackerle přečetl průvodní dopis děkana TF JU. I. Žlábková, členka komise pro přípravu 
nového znění Disciplinárního řádu pro studenty TF JU,  okomentovala a vysvětlila změny, 
které komise stanovená pro přípravu DŘ provedla v článku 7, odd. 4 a 5 DŘ na podnět JUDr. 
R. Matajsové.I. Žlábková také zmínila připomínku JUDr. R. Matajsové, že by v DŘ 
zmiňovaný imatrikulační slib měl být někde zakotven. AS TF JU neměl dalších připomínek. 
Při následném hlasování byl DŘ jednomyslně schválen ve znění předloženém děkanem TF 

JU. Pro návrh hlasovalo 7, proti 0, zdrželo se hlasování 0.  
AS TF JU schválil Disciplinární řád pro studenty TF JU. 

 

4) Projednání možnosti vytvoření nového vnitřního předpisu TF JU s  pracovním 

názvem „Organizační řád akademických obřadů Teologické fakulty Jihočeské 
univerzity v Českých Budějovicích“.  
Diskuzi uvedla I. Žlábková, která vysvětlila problematiku zakotvení imatrikulačního (a s tím 
spojeného i promočního) slibu (dále IS a PS). Obvykle se IS nachází ve statutu fakulty, ovšem 
jelikož je statut TF JU relativně nový, zdá se vhodnější ponechat jej zatím ve stávajícím 

znění. Proto navrhla vytvořit vnitřní předpis obsahující popis fakultních obřadů včetně IS  
a PS. V následující diskuzi vyplynulo, že není jasné, co by mělo být obsahem navrhovaného 
vnitřního předpisu TF JU a zda je vůbec potřeba, aby se řešila otázka obřadů TF JU  

(M. Kaplánek, A. Mackerle, P. Bauman). Jako protinávrh padla možnost stanovit jen IS jako 
přílohu DŘ, snad opatřenou komentářem (P. Bauman). Nakonec převládla snaha řešit znění IS 
a PS opatřením děkana bez návaznosti na případné vytváření vnitřního předpisu TF JU  
o akademických obřadech.  
Závěrečné usnesení AS TF JU: AS TF JU navrhuje děkanovi TF JU, aby vydal opatření 
obsahující znění IS a PS. AS TF JU by uvítal, kdyby tento dokument prošel před svým 
vydáním diskuzí AS TF JU.  
AS TF JU se domnívá, že při nejbližší úpravě statutu TF JU by se měl IS stát jeho součástí.  



Druhý bod diskuze se rozvinul při projednávání návrhu případných změn znění IS a PS 
děkanovi.  
 

Navrhované změny v IS:  
- „etické a křesťanské zásady“ změnit na „křesťanské etické zásady“, aby se zúžilo a zpřesnilo 
vymezení těchto zásad (M. Kaplánek, L. Varhaníková, A. Mackerle);  

- namísto „zpronevěření se“ (negativní vyjádření) použít vyjádření pozitivního. Např. 
„respektovat“ nebo „jednat v souladu“ (P. Bauman, M. Kaplánek, I. Žlábková);  

- P. Bauman zvedl otázku vztahu IS k DŘ. Je-li neplnění IS stíhatelné DŘ, jak pak chápat 
vyjádření „co nejlépe využiji svých schopností a možností vysokoškolského studia ke svému 

vzdělání“? Jaká je efektivní splnitelnost tohoto slibu? Jaká je závaznost IS?  

 

Navrhované změny v PS:  
- „Znalosti“ nahradit buď slovem „kompetence“ (P. Bauman), nebo (lépe česky) rozepsat jako 
„znalosti, dovednosti, hodnoty a postoje“ (I. Žlábková);  
- „křesťanské ideály svobody a odpovědnosti“ jsou velice nejasné a pochybné, proto je lépe je 

nahradit např. výrazem „křesťanské ideály“;  
- věta „a svými činy se budu snažit vždy tomuto závazku dostát“ jen opakuje, co bylo řečeno 
předtím, proto je vhodné ji vypustit;  

- AS TF JU navrhuje na závěr přidat větu „Svým jednáním budu podporovat dobré jméno 

fakulty.“ 
 

5) Přijímací zkoušky – dokončení diskuze z minulého zasedání.  
I. Žlábková prezentovala problematiku a o co šlo na minulém zasedání. Po krátké diskuzi se 

senát rozhodl opakovat své vyjádření ze schůze 5. 11. 2008:  
„Mgr. Žlábková uvedla, že se zdrží hlasování pro nemožnost zaručení alespoň elementární 
objektivity přijímacího řízení, kde má velkou váhu ústní pohovor. Při stávající podobě 
organizace ústní části přijímací zkoušky není zaručena srovnatelnost bodového hodnocení 
napříč komisemi ani v rámci jedné komise. Ze stejného důvodu následně hlasoval P. Bauman 
proti návrhu.“  

 

6) Projednání pracovní verze žádosti o prodloužení doby akreditace doktorského 
studijního oboru teologická antropologie a etika. 
M. Kaplánek představil žádost a obsažené novinky. AS TF JU projednal pracovní verzi 

žádosti. P. Bauman poukázal na terminologickou nesrovnalost termínu „seminář“, který je 

používán nerozlišeně ve dvou smyslech.  
 

7) Příprava voleb do AS TF JU.  
I. Žlábková prezentovala problematiku. AS TF JU se rozhodl, pokud to bude možné, provést 
volby do AS TF JU současně s volbami do AS JU. Proto s vypsáním voleb vyčká, až JU 
vypíše datum voleb do AS JU. AS TF JU hovořil předběžně o případných kandidátech do 
volební komise.  

 

8) Různé  
a) L. Varhaníková přednesla stížnost několika studentů ohledně změn v harmonogramu a 
koncepci státních závěrečných zkoušek, jak se na nich na svém zasedání byla usnesla 

Akreditační komise TF JU. Jedná se převážně o zrušení únorového termínu SZZ. Studenti 
vyjádřili nespokojenost s tím, že jim tato závažná změna nebyla jasně a včas oznámena a že 
nebyli přizváni k diskuzi nad touto otázkou. Členové senátu, kteří jsou členy Akreditační 
komise TF JU, podali základní vysvětlení zavedených a schválených změn, zvláště 



skutečnost, že se tímto krokem Akreditační komise TF JU přizpůsobuje Studijnímu  
a zkušebnímu řádu JU a že se současně jedná o celkovou koncepci SZZ na TF JU. AS TF JU, 

který není kompetentním grémiem schopným podat vyčerpávající odpověď, dále odkazuje 

stěžující si studenty na děkana TF JU, případně na plánované svolání akademické obce.  

AS TF JU bere na vědomí skutečnost, že vzhledem k blížícímu se období praxí studentů je 
lepší svolat akademickou obec až po tomto období. Předsedkyně AS TF JU se na vhodném 

termínu domluví s děkanem TF JU. 

b) P. Bauman přednesl stížnost studentů na to, že změna a restrukturalizace 
internetových stránek TF JU probíhá v nejméně vhodnou dobu (na začátku semestru), 
což studentům značně komplikuje život. Konkrétně si studenti ztěžují na to, že ne vždy byly 
dostupné aktuality Studijního oddělení.  
 

Termín příští schůze AS TF JU: 1. dubna 2009 od 13,00 – 15,00 hod. 
 

České Budějovice, 5. března 2009 

 

 
 

 

 

Zapsal: A. Mackerle  
Za správnost: I. Žlábková 

 


